
Protokół nr XII 

W dniu 29 kwietnia 2025 r. obyła się XII Sesja Rady Gminy Raków. Obrady 

rozpoczęto 29 kwietnia 2025 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 15:31 tego samego dnia.  

W posiedzeniu wzięło udział 13 radnych. Lista obecności radnych na sesji stanowi zał. nr 1 

do protokołu.   

Obecni: 

1. Piotr Mariusz Bożycki 

2. Monika Anna Foryś 

3. Małgorzata Józefa Gołyska 

4. Kazimierz Karwat 

5. Marek Wojciech Kowalik 

6. Karol Dominik Ksel 

7. Irena Kulińska 

8. Paweł Jakub Pietruszka 

9. Ewelina Izabela Sobieraj 

10. Stanisław Stemplowski 

11. Teresa Bronisława Strzelecka 

12. Marcin Szpak 

13. Dariusz Czesław Tyrała 

14. Jolanta Anna Wesołowska 

15. Michał Krzysztof Zaremba 

Ponadto na posiedzeniu obecni byli: Wójt Gminy Raków- Damian Szpak, Zastępca Wójta- 

Pan Paweł Kijanka, Skarbnik Gminy-Pan Artur Nadolny, pracownicy urzędu, i sołtysi. Lista 

obecności sołtysów w załączeniu do protokołu. Posiedzeniu Przewodniczył Pan Paweł 

Pietruszka- Przewodniczący Rady. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie i zatwierdzenie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu z XI sesji w dniu 27.03.2025 r. 

4. Sprawozdanie wójta z działalności pomiędzy sesjami. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raków na lata 2025-2038 

b) zmian w budżecie gminy na 2025 r. 

c) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w miejscowości Szumsko - Kolonia 

oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka numer 86/1 

d) wstępnej lokalizacji przystanku komunikacyjnego na terenie Gminy Raków.  

e) pozostawienia bez rozpatrzenia petycji z dnia 11 lutego 2025 r. 

f) rozpatrzenia petycji z dnia 26 marca 2025 r. 

6. Wolne wnioski i zapytania. 

7. Zamknięcie obrad sesji. 

Przebieg obrad 

AD.1 i 2 Pan Przewodniczący otworzył posiedzenie, poprosił zebranych o powstanie  

i uczczenie pamięci niedawno zmarłego Papieża Franciszka minutą ciszy. Następnie Pan 

Przewodniczący  powitał zebranych, poinformował o rejestracji obrazu i dźwięku podczas 

obrad. Następnie poprosił radnych o potwierdzenie obecności na tabletach. 

Po sprawdzeniu obecności Pan Przewodniczący stwierdził, że w posiedzeniu bierze udział 12 

radnych w związku z powyższym Rada jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał.  



Pan Przewodniczący zapytał czy są uwagi do porządku obrad. Wobec braku uwag ze strony 

zebranych Przewodniczący zarządził głosowanie nad zatwierdzeniem porządku obrad 

Głosowano w sprawie: 

zatwierdzenie porządku obrad. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Piotr Mariusz Bożycki, Monika Anna Foryś, Kazimierz Karwat, Marek Wojciech Kowalik, 

Irena Kulińska, Paweł Jakub Pietruszka, Ewelina Izabela Sobieraj, Teresa Bronisława 

Strzelecka, Marcin Szpak, Dariusz Czesław Tyrała, Jolanta Anna Wesołowska, Michał 

Krzysztof Zaremba 

NIEOBECNI (3) 

Małgorzata Józefa Gołyska, Karol Dominik Ksel, Stanisław Stemplowski 

Porządek obrad został przyjęty. 

AD.3  Przewodniczący Rady zapytał zebranych czy wnoszą uwagi do projektu protokołu  

z XI sesji w dniu 27.03.2025 r. Wobec braku uwag Przewodniczący zarządził głosowanie  

w sprawie zatwierdzenia protokołu. Przed głosowaniem na posiedzenie przybył Pan Radny 

Stanisław Stemplowski. Przewodniczący ogłosił przerwę w obradach. 

Po przerwie obrady wznowiono. Przewodniczący zarządził ponowne sprawdzenie quorum.  

Obecność potwierdziło 13 radnych. Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie 

zatwierdzenia protokołu. 

Głosowano w sprawie: 

Zatwierdzenie protokołu z XI sesji w dniu 27.03.2025 r. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Piotr Mariusz Bożycki, Monika Anna Foryś, Kazimierz Karwat, Marek Wojciech Kowalik, 

Irena Kulińska, Paweł Jakub Pietruszka, Ewelina Izabela Sobieraj, Stanisław Stemplowski, 

Teresa Bronisława Strzelecka, Marcin Szpak, Dariusz Czesław Tyrała, Jolanta Anna 

Wesołowska, Michał Krzysztof Zaremba 

NIEOBECNI (2) 

Małgorzata Józefa Gołyska, Karol Dominik Ksel 

Protokół został przyjęty. 

AD.4 Pan Przewodniczący poprosił Pana Wójta o przedstawienie sprawozdania z działań 

podjętych pomiędzy sesjami. 

Pan Wójt przedstawił zebranym sprawozdanie z działań podjętych od ostatniej sesji poprzez 

chronologiczne przedstawienie terminarza spotkań i krótkie omówienie każdego  

z podjętych działań. 

Terminarz odbytych spotkań przedstawiał się następująco: 
1. 14.02.2025- spotkanie z KGW z Powiatu Kieleckiego, Gminę Raków reprezentowało KGW 

Nowa Huta oraz KGW Szumsko; 

2. 17.02.2025- Spotkanie z Dyrektorami szkół- omówienie spraw bieżących; 



3. 18.02 .2025- KMPSP w Kielcach narada służbowa, LGD Białe Ługi spotkanie 

sprawozdawczo-wyborcze; 

4. 19.02.2025- UMWŚ spotkanie z Dyrektorem Przemysławem Janiszewskim w sprawie OSP 

Chańcza; 

5. 20.02.2025- Starostwo Powiatowe w Kielcach III Forum dla organizacji pozarządowych; 

6. 24.02.2025- spotkanie z Panem Tomaszem Plebanem w sprawie drogi powiatowej Pułaczów- 

Rakówka: 

7. 01.03.2025- OSP Wola Wąkopna-walne zebranie sprawozdawcze, Dzień Kobiet; 

8. 08.03.2025- OSP Chańcza  walne zebranie sprawozdawcze;  

9. 10.03.2025- WDK Kielce Konferencja pod nazwą „ Sołtys – tradycja a 

nowoczesność”, UJK uroczyste przekazanie okularów VR dla seniorów: 

10. 13.03.2025- Konferencja kobiety w polskiej administracji, Turniej piłki halowej o 

puchar Wójta Gminy Raków; 

11. 19.03.2025- Szkolenie z EZD; 

12. 22.03.2025- szkolenie na pilota drona, OSP Ociesęki walne zebranie sprawozdawcze; 

13. 25.03.2025- Posiedzenie komisji; 

14. 26.03.2025- Spotkanie z Dyrektorami szkół- omówienie spraw bieżących; 

15. 27.03.2025- Sesja, Konferencja bezpieczny budynek bezpieczne rozwiązania; 

16. 29.03.2025- OSP Raków walne zebranie sprawozdawcze; 

17. 31.03.2025- Podpisanie umowy na sporządzenie planu ogólnego gminy; 

18. 08.04.2025- Targi Kielce międzynarodowe forum gospodarki odpadami; 

19. 09.04.2025- ŚZDW Kielce spotkanie z dyrektor Barbarą Kiers, Konwent samorządu 

powiatu kieleckiego; 

20. 10.04.2025- Gminny konkurs palm wielkanocnych; 

21. 11.04.2025- 100 latka Zalesie- Marianna Łukasik , Gala Polskiego Związku KGW;  

22. 16.04.2025- PSP Komendant Miejski Mariusz Góra sprawy bieżące; 

23. 17.04.2025- WDK Kielce spotkanie dotyczące naboru wniosków zwiększanie 

potencjału zrównoważonej gospodarki wodnej; 

24. 24.04.2025- Komisje: 

25. 29.04.2025- Sesja 

Przewodniczący Rady zapytał czy zebrani wnoszą uwagi do przedstawionego sprawozdania. 

Zapytał również Pana Wójta o termin zakończenia prac nad planem ogólnym. Pan Wójt 

poinformował, że została podpisana umowa i obecnie gmina czeka aż urbaniści poproszą  

o przekazanie dokumentacji. 
Wobec dalszych uwag obrady kontynuowano. 

AD.5  Następnie przystąpiono do rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raków na lata 2025-2038. 

Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Budżetu i Spraw Społeczno- Gospodarczych Pani 

Monika Foryś. Pani Przewodnicząca poinformowała, że projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raków na lata 2025-2038 analizowany był na 

posiedzeniu Komisji w dniu 24 kwietnia 2025 r. Ww. projekt uchwały oraz projekt uchwały 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2025 r. członkom komisji przedstawił i objaśnił 

Skarbnik Gminy Pan Artur Nadolny. W wyniku wprowadzonych zmian kwota dochodów 

została zwiększona o 457 452,82 zł, z czego dochody bieżące zostały zwiększone o ww. 

kwotę. Kwota wydatków została zwiększona o 457 452,82 zł, z czego wydatki bieżące 

zwiększyły się o 436 137,82 zł, a wydatki majątkowe zwiększyły się o 15 260,48 zł. 

Wprowadzono  wydatki inwestycyjne: w kwocie 720 000,00 zł na rozbudowę ul. Kościuszki 

w ramach zadania pn.: "Przebudowa ul. Kościuszki w Rakowie" oraz w kwocie 18 000,00 zł 

na modernizację budynku Ośrodka Zdrowia w Rakowie. Po dokonaniu powyższych zmian 

wynik budżetu jest deficytowy i wg planu na dzień 29 kwietnia 2025 r. wynosi: -

4 186 465,38 zł. 

Wobec braku uwag ze strony radnych przystąpiono do głosowania w sprawie podjęcia 



uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raków na lata 2025-2038.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Piotr Mariusz Bożycki, Monika Anna Foryś, Kazimierz Karwat, Marek Wojciech Kowalik, 

Irena Kulińska, Paweł Jakub Pietruszka, Ewelina Izabela Sobieraj, Stanisław Stemplowski, 

Teresa Bronisława Strzelecka, Marcin Szpak, Dariusz Czesław Tyrała, Jolanta Anna 

Wesołowska, Michał Krzysztof Zaremba 

NIEOBECNI (2) 

Małgorzata Józefa Gołyska, Karol Dominik Ksel 

Uchwała została podjęta. 

Następnie przystąpiono do rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 

gminy na 2025 r. Głos zabrał Pan Skarbnik. W uzupełnieniu wystąpienia Przewodniczącej 

Komisji poinformował zebranych, że wprowadzone zmiany zakładają również 

wprowadzenie nowego przedsięwzięcia pn. „Termomodernizacja budynku użyteczności 

publicznej przy ul. Sienieńskiego 20 w Rakowie” w kwocie 2 600 096,13 zł. Przedsięwzięcie 

to ma na celu poprawę efektywności energetycznej budynku realizowane będzie w latach 

2025 – 2026. Limit wydatków w 2025 roku wynosi 3 315,00 zł, a w roku 2026 wynosi 

2 596 781,13 zł. 

Wobec braku uwag ze strony radnych przystąpiono do głosowania w sprawie podjęcia 

uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

zmian w budżecie gminy na 2025 r.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Piotr Mariusz Bożycki, Monika Anna Foryś, Kazimierz Karwat, Marek Wojciech Kowalik, 

Irena Kulińska, Paweł Jakub Pietruszka, Ewelina Izabela Sobieraj, Stanisław Stemplowski, 

Teresa Bronisława Strzelecka, Marcin Szpak, Dariusz Czesław Tyrała, Jolanta Anna 

Wesołowska, Michał Krzysztof Zaremba 

NIEOBECNI (2) 

Małgorzata Józefa Gołyska, Karol Dominik Ksel 

Uchwała została podjęta. 

Projekt uchwały wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w miejscowości 

Szumsko - Kolonia oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka numer 86/1 omówiła 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Spraw Społeczno- Gospodarczych. Wyjaśniła, że 

nieruchomość położona w miejscowości Szumsko - Kolonia /obr.0024/, oznaczona w 

ewidencji gruntów i budynków jako działka nr 86/1 o pow. 0,0900 ha, stanowi własność 

Gminy Raków . Z uwagi na konieczność pozyskania środków finansowych w celu realizacji 

budżetu Gminy Raków, zasadna jest sprzedaż przedmiotowej nieruchomości, w związku z 

czym niezbędne jest podjęcie przez Radę Gminy niniejszej uchwały. 



Pan Wójt dodał, że z wnioskiem o sprzedaż ww. nieruchomości wystąpiła mieszkanka 

Radostowa. Sprzedaż nieruchomości nastąpi w trybie przetargu. 

Wobec braku uwag ze strony radnych przystąpiono do głosowania w sprawie podjęcia 

uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w miejscowości Szumsko - Kolonia 

oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka numer 86/1.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Piotr Mariusz Bożycki, Monika Anna Foryś, Kazimierz Karwat, Marek Wojciech Kowalik, 

Irena Kulińska, Paweł Jakub Pietruszka, Ewelina Izabela Sobieraj, Stanisław Stemplowski, 

Teresa Bronisława Strzelecka, Marcin Szpak, Dariusz Czesław Tyrała, Jolanta Anna 

Wesołowska, Michał Krzysztof Zaremba 

NIEOBECNI (2) 

Małgorzata Józefa Gołyska, Karol Dominik Ksel 

Uchwała została podjęta. 

Projekt uchwały w sprawie wstępnej lokalizacji przystanku komunikacyjnego na 

terenie Gminy Raków omówiła Przewodnicząca Komisji Budżetu i Spraw Społeczno- 

Gospodarczych. Rada gminy Raków dla zaspokajania potrzeb mieszkańców wskazuje w 

formie uchwały, wstępne miejsca lokalizacji przystanku komunikacyjnego. Zarządca drogi 

jest zobowiązany uwzględniać uchwały rady gminy, w których dla zaspokajania potrzeb 

mieszkańców wskazane zostaną miejsca lokalizacji nowych przystanków. O ostatecznej 

lokalizacji takich przystanków decyduje zarządca drogi, uwzględniając charakter drogi oraz 

warunki bezpieczeństwa ruchu drogowego. Wskazany w projekcie uchwały nowy przystanek 

komunikacyjny, wyznaczono na podstawie potrzeb zgłaszanych przez mieszkańców Gminy 

Raków. Propozycja reorganizacji tras linii komunikacyjnych zwiększa dostęp do transportu 

publicznego oraz jest niezbędna do prawidłowego administrowania siecią komunikacyjną. 

Wobec braku uwag ze strony radnych przystąpiono do głosowania w sprawie 

podjęcia uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

wstępnej lokalizacji przystanku komunikacyjnego na terenie Gminy Raków. .  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Piotr Mariusz Bożycki, Monika Anna Foryś, Kazimierz Karwat, Marek Wojciech Kowalik, 

Irena Kulińska, Paweł Jakub Pietruszka, Ewelina Izabela Sobieraj, Stanisław Stemplowski, 

Teresa Bronisława Strzelecka, Marcin Szpak, Dariusz Czesław Tyrała, Jolanta Anna 

Wesołowska, Michał Krzysztof Zaremba 

NIEOBECNI (2) 

Małgorzata Józefa Gołyska, Karol Dominik Ksel 

Uchwała została podjęta. 

Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji przedstawił stanowisko komisji w 

sprawie  pozostawienia bez rozpatrzenia petycji z dnia 11 lutego 2025 r. Przewodniczący 

komisji wyjaśnił, że złożona petycja nie spełnia wymogów wynikających z art. 4 ust. 2 pkt 1 



i 2, ponieważ w petycji wniesionej przez grupę podmiotów- rodziców uczniów szkoły, nie 

wskazano osoby reprezentującej podmioty wnoszące petycję, nie wskazano również miejsca 

zamieszkania lub siedziby każdego z tych podmiotów. W myśl art. 7 ust. 1 ustawy o 

petycjach stwierdza się, że złożona petycja posiada nieusuwalne wady, których 

konsekwencją jest pozostawienie petycji bez rozpatrzenia. Wobec braku uwag ze strony 

radnych przystąpiono do głosowania w sprawie podjęcia uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

pozostawienia bez rozpatrzenia petycji z dnia 11 lutego 2025 r..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Piotr Mariusz Bożycki, Monika Anna Foryś, Kazimierz Karwat, Marek Wojciech Kowalik, 

Irena Kulińska, Ewelina Izabela Sobieraj, Stanisław Stemplowski, Teresa Bronisława 

Strzelecka, Marcin Szpak, Dariusz Czesław Tyrała, Jolanta Anna Wesołowska, Michał 

Krzysztof Zaremba 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Paweł Jakub Pietruszka 

NIEOBECNI (2) 

Małgorzata Józefa Gołyska, Karol Dominik Ksel 

Uchwała została podjęta. 

 Następnie Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji przedstawił stanowisko 

komisji w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 26 marca 2025 r. . Przewodniczący komisji 

wyjaśnił, że Rada Gminy nie posiada kompetencji w zakresie dokonywania oceny zgodności 

z Konstytucją ustaw uchwalanych przez Sejm czy oceny procedury nominacji na stanowisko 

sędziego. Podstawa prawna wskazana przez wnoszącego petycję (art. 7 ust. 1 pkt.14 ustawy 

o samorządzie gminnym) w odniesieniu do postulatów podniesionych w złożonej petycji nie 

pozwala na zakwalifikowanie uchwały, która dotyczy problematyki opisanej w petycji do 

zadań gminy obejmujących sprawy porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli. 

Wobec powyższego Komisja Skarg i Wniosków rekomenduje  uznanie, że kwestie 

poruszone w petycji, której rozpatrzenie jest przedmiotem niniejszej uchwały nie zasługują 

na uwzględnienie z uwagi na brak podstawy prawnej pozwalającej na ich realizację Wobec 

braku uwag ze strony radnych przystąpiono do głosowania w sprawie podjęcia uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

rozpatrzenia petycji z dnia 26 marca 2025 r..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Piotr Mariusz Bożycki, Monika Anna Foryś, Kazimierz Karwat, Marek Wojciech Kowalik, 

Irena Kulińska, Paweł Jakub Pietruszka, Ewelina Izabela Sobieraj, Stanisław Stemplowski, 

Teresa Bronisława Strzelecka, Marcin Szpak, Dariusz Czesław Tyrała, Jolanta Anna 

Wesołowska, Michał Krzysztof Zaremba 

NIEOBECNI (2) 

Małgorzata Józefa Gołyska, Karol Dominik Ksel 

Uchwała została podjęta. 



AD.6 W punkcie dotyczącym wolnych wniosków głos zabrał Pan Wójt. 

W swoim wystąpieniu poinformował mieszkańców i radnych, że w dniu 2 maja br. Urząd 

Gminy Raków będzie nieczynny w związku z tym, że dzień wolny od pracy tj. 3 maja 

przypada w sobotę. Pan Wójt poinformował także o zmianie godzin funkcjonowania siłowni 

w Rakowie. 

Głos zabrała również przewodnicząca Komisji Budżetu i Spraw Społeczno-Gospodarczych. 

Przedstawiła zebranym informacje dotyczącą spraw poruszanych w wolnych wnioskach 

podczas posiedzenia komisji (sprawy związane ze świetlicami wiejskimi, utrzymaniem dróg, 

oświetleniem ulicznym oraz utrzymaniem porządku w rynku w Rakowie). Komisja 

pozytywnie zaopiniowała analizowany materiał na sesję. 

Pan Przewodniczący podziękował Panu Wice wójtowi za sprawne działanie w związku  

z naprawą ubytków w drodze w Barcie oraz wycinka gałęzi. Kontynuując wskazał 

konieczność podjęcia działań zmierzających do poprawy stanu dróg asfaltowych po zimie.  

AD.7 Wobec braku zgłoszeń i w związku z wyczerpaniem porządku obrad Pan 

Przewodniczący zamknął obrady. 
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